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Deltagere: Forældre: Mille Hansen, Lars Basse, Benjamin Ejlertsen, Djonni Højholt, 

Astrid Lavsen Jensen 

Foreningsrepræsentant: Morten Løvschall (LEV), Mette Ostenfeld (Au-

tismeforeningen) 

Medarbejderrepræsentanter: Mads Hollensen (HJT), Julie Ruberg (LAD) 

Ledelsesrepræsentanter.: Joan Aastrøm, Henrik Dahl  

 

Afbud: Benjamin Ejlertsen, Lars Basse, Mads Hollensen 

 

Punkt 40: Godkendelser 

Valg af mødeleder 
a. Referat fra sidste møde 

b. Dagsorden for dette møde 

 

 

Djonni blev valgt 

a. Referatet godkendt 

b. Dagsorden godkendt 

 

Punkt 41: 
 

Meddelelser 

herunder meddelelser fra formanden 
a. Orientering om ny chef for Læring og Trivsel 

b. Status på kørselsudbud 

c. Status på lukkeugernes nødpasning 

d. Øvrige meddelelser 

 

 

 

a. Karina Møller er ansat og er startet 1. juni. Hun har allerede været 

på besøg hos os. 

 

b. Kørselsudbuddet er afsluttet. Leverandørerne har fået besked, 

men da der p.t. er en såkaldt ”stand-still” periode, hvor de der 

ikke har fået opgaven kan klage, kan navnet på busselskabet ikke 

offentliggøres endnu. 

 

c. Der er ét barn tilmeldt nødpasning i en uge i sommerferien. 

 

d. Affaldssortering  

Der indføres nu (endelig) affaldssortering på vores område i lig-

hed med private husholdninger. 

Vi er ikke helt klar endnu – der mangler bl.a. de affaldscontai-

nere, der skal bruges. 

Der vil blive sorteret i rest og bio i de enkelte lokaler, mens øv-

rige sorteringer (metal, plast o.s.v.) vil ske ved egentlige affalds-

stationer placeret på centrale steder på de enkelte afdelinger. 
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Forventes at kunne starte op efter sommerferien 

 

Fra chef Karina Møller er modtaget til orientering: 

Positiv orientering om frihedsforsøget 

Repræsentanter fra Holbæk Kommune var onsdag til et rigtig 

godt møde med forligskredsen bag den politiske aftale, som for to 

år siden gav Holbæk Kommune ekstra frihed på skoleområdet.   

Borgmester Christina Krzyrosiak Hansen, udvalgsformand Jarl 

Falk Sabroe og skolebestyrelsesformand Jeppe Klenitz-Jakobsen 

var taget ind i Folketinget for at fortælle forligskredsen om Hol-

bæk Kommunes erfaringer med friheden og for at drøfte, hvad 

der skal ske fremover med frihedsforsøget.  

 

Der er nu gået to år af den i alt tre årige lange forsøgsperiode, 

og derfor er det selvfølgelig vigtigt at finde ud, hvad der skal ske. 

Flere skoler har den sidste tid henvendt sig og været spændte og 

nogle også bekymrede over, hvad der vil ske med skolernes fri-

hed. Derfor var det også meget positivt, at undervisningsminister 

Mathias Tesfaye i forsamlingen slog tydeligt fast, at hans og Re-

geringens indstilling vil være, at der enten lander en frihedsaftale 

efter sommerferien eller også bliver frihedsforsøgene i Esbjerg 

og Holbæk kommune forlænget med et år. 

 

Borgmesteren, udvalgsformanden og bestyrelsesformanden fra 

Holbæk Kommune kom selv til mødet med det klare ønske til for-

ligskredsen, at de laver en aftale, som giver mere frihed til alle 

landets skoler. Derfor var det meget glædeligt, at både ministeren 

og regeringen ser ud til at arbejde i samme retning. 

 

 

Punkt 42: Besparelsestiltag jf. beslutning i kommunalbestyrelsen 24/5 samt 

krav om taksttilpasninger for elever med mangelfuld skoletilknyt-

ning 
Orientering om ny tiltag for opstramning af økonomien. 

 

 

 

Henrik orienterede om det stigende pres på udgifterne og at efterspørges 

etablering af billigere tilbud. 

Det er ikke en nem opgave, men nødvendig at vi deltager i, fordi vi står 

for en væsentlig del af specialundervisningen i kommunen. 
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Vi er pålagt en besparelse på 2 mio. der skal findes ved reduktion af tak-

sterne for elever med mangelfuld skoletilknytning (skolevægring). 

Der arbejdes med brugbar model, der kan anvendes også til fremtidige 

elever. 

Sammen med den tidligere besparelse omkring ferielukning er det nu 

knap 4 mio. kr. vi har skullet levere i indeværende budgetår. 

 

Kommunalbestyrelsen har besluttet flg. tiltag for opbremsning i økono-

mien: 

1: Reduktion i udbetaling af sygedagpengerefusion eller tilbageholden-

hed ved indkøb (5 mio. kr.) 

2: Tilbageholdenhed ved genbesættelse af stillinger (7,5 mio. kr.) 

3: Tilbageholdenhed i brugen af eksterne vikarer (5. mio. kr.) 

 

Drøftelse om de naturlige bekymringer vi hver især sidder med omkring 

økonomien på specialområdet og i kommunen i almindelighed. 

 

Punkt 43: Økonomi 
Takstfinansiering – hvordan fungerer det – og hvad er anderledes ift. andre områder. 

 

 

 

Gennemgang af hvad takstfinansiering er – og hvordan den er sammen-

sat. 

Gennemgang af forskelle på ”almindelige” budgetter og takstfinansie-

ringsbudgetter. 

 

Punkt 44: 
 

Orientering fra elevråd 
a. Hjortholmskolen 

b. Ladegårdsskolen 

 

 

 

a. I.a.b. 

 

b. Elevrådsmøde mandag d. 15. maj 2023 

Deltagerere:  

Gr. 12: Lars, Ronja, Emil,  

Gr. 13: Heidi, Lotte, Malthe, Alberthe 

 

1. Vi havde en snak om hvad et elevråd er.  

Hvordan kan vi gøre skolen/dagligdagen bedre       

Ønsker til legeplads 

Man skal huske at snakke med sine klassekammerater inden man 

går til møde.  
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Man skal fortælle sine klassekammerater hvad man har snakket 

om.  

 

2. Ønsker:  

Flere gynger 

 

3. Der holdes 4 møder om året.  

Et inden efterårsferien 

Et mellem efterårsferien og jul 

Et mellem jul og påske 

Et mellem påske og sommerferie. 

 

4. Vi konstituerer os:  

Forperson Ronja 

Næstforperson Malthe 

Deres rolle er f.eks at gå til Pernille med ønsker, som hun kan 

tage med til ledermøde.  

Det er en voksen der skriver referatet. Det lægges i en mappe på 

T-drevet. 

 

Postkasse: Eleverne skal spørge i gruppen, om de ønsker at bruge 

den røde postkasse til forslag. Det tages op på det første elevråds-

møde efter sommerferien.  

 

5. Vi holder næste møde efter sommerferien. 

 

Punkt 45: 
 

Skolernes ferieplan 2024-2025 
Placering af erstatningsfridag for St. Bededag 

 

 

 

Antallet af skoledage er ikke ændret i forbindelse med afskaffelsen af St. 

Bededag. Der skal derfor placeres en ekstra skoleferiedag. 

Onsdag den 3. januar 2024 i skoleåret 23/24 (forlængelse af juleferien). 

Onsdag den 28. maj i skoleåret 24/25 (forlængelse af Kr. Himmelfartsfe-

rien). 

 

Punkt 46: 

 

Udvikling af ny kultur- og fritidspolitik 
Udvalget for Kultur og Fritid har i 2023 sat gang i en proces mod udvikling af en ny 

kultur- og fritidspolitik.  

”Kultur og fritid handler om det gode liv i vores kommune i alle aldre og livssituatio-

ner. Og lige nu er vi i gang med at indsamle så mange gode input fra borgere i hele 

kommunen som overhovedet muligt. For når vi er færdige med indsamlingen, så 
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kommer vi til den del af processen, hvor der skal prioriteres. Og alle input kommer med 

videre til politisk drøftelse og prioritering. 

 

Børnefamilier er en særlig målgruppe, som vi har brug for input fra. For at komme så 

bredt ud som muligt henvender vi os derfor til jer som forældrerepræsentanter i skoler 

og dagtilbud. Vi håber meget, at I vil bruge lidt til på at drøfte og svare på vedhæftede 

spørgeramme til jeres kommende skolebestyrelsesmøde, og vil blot gøre jer opmærk-

somme på, at vi beder jer her om at svare som forældre og børnefamilier.” 

 

Bilag – spørgeramme 

 

 Spørgerammen blev drøftet og påbegyndt udfyldt i fællesskab. 

 

Overskrifterne i de input vi nåede frem til var Tid, nærvær, fordybelse på 

spørgsmålet om, hvad det gode liv i fritiden er … 

 

På spørgsmålet om relevante kultur- og fritidsmuligheder var input: 

Lige vilkår. 

Også familier med børn og unge, der ikke lige passer ind i skabelonerne, 

har brug for at have relevante kultur- og fritidsmuligheder. 

 

Alle kender lige muligheder i forhold til fysiske adgangsforhold … men 

vigtigt også at tænke lige muligheder i forhold til ”psykiske adgangsfor-

hold”. 

 

På spørgsmålet om kendskab til aktiviteter og tilbud var input: 

Der kunne godt bruges et overblik over, hvilke fritidsmuligheder der rent 

faktisk er for børn med specielle eller særlige behov. 

 

Vi ved der findes enkelte tilbud i sportslig regi mm, men overblikket er 

svært at finde 

 

På spørgsmålet om vi benytter tilbuddene var input: 

Selvom vi af og til kender tilbuddene, kan det være svært at hente/bringe, 

hvis man eks. har private forhold, der vanskeliggør transporten 

 

Andre input/idéer: 

Kunne man i forbindelse med tilskudsordningerne til klubberne skabe in-

citamentsmodeller til at optage  

Børn/unge, med forskellige udfordringer. 

 

Tilgængelige legepladser (tilgængelige for alle      ) 
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Punkt 47: Revision af principper 
Princip om Lejrskoler fra 2016 revideres 

 

Bilag 

 

 

 

Ressourcespørgsmålet blev drøftet. 

 

Princippet kan overvejes justeret, så der formuleres et alternativ til over-

natninger – eks. en heldagstur fra 8-20 … 

 

Nuværende princip indeholder ikke en formulering af, hvad en lejrskole 

egentlig er hos os. På hver af skolerne – og for de enkelte teams. 

 

Bestyrelsen beder ledelsen om at skaffe et overblik over, hvilke teams 

der har planer om overnatninger/hytteture/lejrskoler i det kommende sko-

leår. 

For teams der ikke har planer om dette ønskes overvejelserne/begrundel-

serne præsenteret. 

 

Herefter bliver princippet behandlet igen på kommende møde. 

 

Punkt 48: 
 

Orientering fra skolerne 
a. Ladegårdsskolen 

b. Hjortholmskolen 

 

 

 

a. Planlægningen er i fuld gang. De nye teams er dannet, og der 

bokses med skemaer, årsplaner o.s.v. 

 

Der bliver flere teams i det kommende skoleår, idet elevtallet sti-

ger med ca 10 elever. 

Den hidtidige tale-hørepavillon vil blive brugt som klasselokale i 

det kommende skoleår, og sløjd/billedkunst bygges om, så der 

sammen med aktivitetsrummet bliver tale-hørefunktion, billed-

kunst/værksted og depot. 

Afd. 3 består også indtil videre i det kommende år. 

 

En ny bus leveres indenfor et par uger – med lift og mulighed for 

kørestole. Den har været bestilt i over et år, men der har været 

problemer med delene til bussen. 

 

b. Planlægning fylder meget lige nu. Behov for flytninger er be-

grænset i år – til alles store tilfredshed. 
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Ca. 10 medarbejdere (ud af 90) er placeret mod deres primære 

ønsker. Det vurderes at være tilfredsstillende, men selvfølgelig 

ærgerligt for den enkelte. 

 

Plan for pædagogisk dag i september er bl.a. oplæg fra et konsu-

lenthus vi har samarbejdet med om forældresamarbejde, - når det 

er svært. 

 

Besparelserne fylder en del – og ledelsen har besluttet ikke at til-

byde ridning i det kommende skoleår. 

12 elever har haft tilbuddet, men kravet om besparelser gør, at det 

ikke gennemføres i det kommende skoleår. 

 

Punkt 49: 
 

Eventuelt, herunder næste møde 
 

 

 

Det aftales, at bestyrelsesmøderne i det kommende skoleår fortsat place-

res på rullende dage mandag-torsdag fra 18.00-20.30 

 

 

Ref. Henrik Dahl 


